



中文标题

检索

跨刊检索

## 鱼腥草注射液上市后临床应用及不良反应文献分析

投稿时间: 2011-08-06 责任编辑: [点此下载全文](#)

引用本文: 王志飞,谢雁鸣,王永炎.鱼腥草注射液上市后临床应用及不良反应文献分析[J].中国中药杂志,2011,36(20):2862.

DOI: 10.4268/cjcm20112028

摘要点击次数: 470

全文下载次数: 167

广告合作



作者中文名	作者英文名	单位中文名	单位英文名	E-Mail
王志飞	WANG Zhifei	中国中医科学院 中医临床基础医学研究所, 北京 100700 中国中医科学院 博士后流动站, 北京 100700	Institute of Basic Research in Clinical Medicine, China Academy of Chinese Medical Sciences, Beijing 100700, China Post-doctoral Station, China Academy of Chinese Medical Sciences, Beijing 100700, China	
谢雁鸣	XIE Yanming	中国中医科学院 中医临床基础医学研究所, 北京 100700	Institute of Basic Research in Clinical Medicine, China Academy of Chinese Medical Sciences, Beijing 100700, China	zhinamb2010@yahoo.com.cn
王永炎	WANG Yongyan	中国中医科学院 中医临床基础医学研究所, 北京 100700	Institute of Basic Research in Clinical Medicine, China Academy of Chinese Medical Sciences, Beijing 100700, China	

基金项目: 国家“重大新药创制”科技重大专项(2009ZX09502-030); 中国中医科学院自主选题研究项目(Z0171)

中文摘要: 该文全面检索了鱼腥草注射液临床应用及不良反应的中文文献, 对文献数量和病例数量进行了统计分析, 发现鱼腥草注射液的临床使用在适应症、给药方式、剂量和疗程上有很大的随意性; 这可能是引起不良反应的潜在因素, 应当深入研究并加以规范; 另外, 鱼腥草不良反应97.8%发生在用药后30 min内, 因此, 用药后30 min内密切观察患者反应, 可有效减轻其不良反应对于患者的伤害。

中文关键词: 鱼腥草注射液 临床应用 不良反应 文献分析

## Study on adverse drug reaction in Yuxingcao injection literatures

**Abstract:** Yuxingcao injection was suspended by China State Food and Drug Administration in 2006 for its severe adverse reaction in clinical practice. Although there are many real factors resulted in Yuxingcao injection's adverse reaction, some confounding factors should not be ignored. This study searched different kinds of related literatures and found out irregularity in defining dosage, doses courses, indications and administration approach, which were the potential factors that caused the reported adverse drug reaction for Yuxingcao injection. And 97.8% adverse drug reaction in Yuxingcao injection happened 30 minutes after patients received administration, hence, observing patients' reaction in the first 30 minutes should be very important to prevent severe adverse drug reaction.

**keywords:** Yuxingcao injection adverse drug reaction literature study

[查看全文](#) [查看/发表评论](#) [下载PDF阅读器](#)